
  

 

 

   
 

Zápis z jednání Rady pro inovace JMK a Pracovní skupiny pro RIS3 
Regionální stálé konference JMK 

 

Dne 27. 9. 2022 proběhlo v prostorách Mendelovy Univerzity v Brně jednání Rady pro inovace 

Regionální inovační strategie Jihomoravského kraje (RIS JMK) a současně Pracovní skupiny Regionální 

stálé konference pro RIS3. 

 

Zasedání Rady pro inovace se zúčastnili tito členové a hosté:  

Přítomni členové (24): 

Kvizda Martin MUNI 

Hlavenka Jiří JMK 

Hrabí Michal Phonexia 

Chládek Petr JIC 

Janáček Martin SAP 

Koláčný Tomáš SMB 

Coufal Ivan Univerzita obrany 

Kundrata Miroslav Nadace Partnerství 

Mareš Jan MENDELU 

Palas Petr Kentico Software 

Ptáčníková Monika Czechitas 

Střelec Petr Thermo Fisher Scientific 

Szaszi Tomáš Honeywell 

Pěnčík Jan VUT 

Opluštil Libor RRAJM 

Kostka Michal BioVendor 

Šifalda Miloš JCMM 

Muchna Václav Y-Soft 

Indrák Michal JAMU 

Celer Vladimír VFU 

Klíma Jaroslav Tescan Orsay 

Musilová Jana LIKO-S 

Foltin Pavel UNOB 

Reichl Patrik JINAG 

 

Omluvení členové (6): 

Psota Tomáš KHK 

Vlček Radomír Sdružení moravských pracovišť AVČR 

Šmíd Luděk Red Hat 

Palas Petr Kentico 

Janáček Martin SAP 



 

   
 

   
 

Šifalda Miloš JCMM 

 

Přítomní hosté (6): 

Abassi Milad RIS JMK 

Kubeš František SMB 

Uhlíř David RIS JMK 

Veselý Lukáš KUMST 

Kapounek Svatopluk MENDELU 

Klimánek Martin MENDELU 

 

Program jednání:    

1. Představení aktuálního stavu plnění cílů RIS 2021 –2027 a aktualizované soustavy metrik 

2. Projednání návrhu zařazení projektu Herní inkubátor do Akčního plánu RIS 2021 – 2027 

3. Představení základního konceptu inovační agentury JINAG 

4. Různé  

5. Neformální networking 

 

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje navržený program. 

Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

 

1. Představení aktuálního stavu plnění cílů RIS 2021 –2027 a aktualizované soustavy 

metrik 

Manažer RIS JMK David Uhlíř představil členům Rady dokument popisující stav plnění jednotlivých 

strategických cílů RIS za poslední rok. Dokument byl členům se předstihem zaslán. K dokumentu 

nebyly žádné dotazy.  

Usnesení: Rada pro inovace JMK bere na vědomí zprávu manažera RIS o stavu plnění cílů RIS JMK. 

Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

 

2. Projednání návrhu zařazení projektu Herní inkubátor do Akčního plánu RIS 2021 – 

2027 

Lukáš Veselý představil záměr projektu Herní inkubátor. Projektovou fiši obdrželi členové Rady 

s předstihem. Po krátké prezentaci následovala diskuse. 

Jaroslav Klíma položil z kraje diskuse zásadní otázku, proč by měl veřejný sektor podporovat odvětví, 

které je samo o sobě úspěšné a důkazem je hned několik mezinárodně úspěšných her a herních 

studií se sídlem v Brně. Pochybnost o potřebnosti projektu projevila i Jana Musilová.  

Pan Veselý připomenul, že projekt Herní inkubátor cílí především na malé developerské týmy, které 

nemají přístup k drahé infrastruktuře jako zmínění velcí hráči. Tuto argumentaci podpořil Václav 



 

   
 

   
 

Muchna, který dodal, že z ekosystémového hlediska může tento projekt nalákat do regionu talenty 

ze zahraničí, kteří když se neuchytí v herním průmyslu, tak můžou přejit do jiného příbuzného 

odvětví, např. vývoj softwaru.  

Vedle pochybnosti o ekonomické potřebnosti inkubátoru zmínil Jaroslav Klíma negativní efekty her 

například na rozvoj dětí – závislost na hraní, poruchy spaní a soustředění.  

Václav Muchna zdůraznil, že hry jsou dneska na pomezí vzdělávání a zábavy. Hry podporují 

strategické myšlení, výuku jazyků i kreativitu. Petr Chládek souhlasně doplnil, že podpora herního 

průmyslu není podpora tvorby laciných stříleček, jak se může zdát. Jde o podporu kreativních 

odvětví, gamifikace, AI aj.  

Michal Hrabí apeloval, aby debata nad podporou herního průmyslu se nenesla v duchu boje 

minulosti s budoucností. Je to celosvětový trend, velký trh a příležitost pro náš region, který má díky 

solidní bázi talentů šanci být v tomto odvětví úspěšný. Michal Indrák potvrdil, že po oborech jako je 

adaptivní hudba nebo herní dabing je velká poptávka, kterou na JAMU reflektují otevřením nových 

oborů. Petr Střelec zdůraznil potřebnost klást důraz na smysl a hodnoty, abychom podporovali ty 

hry, které nás jako společnost posouvají dál.  

Jiří Hlavenka poděkoval za diskusi a za sebe shrnul dva poznatky. Za prvé se dle něj nejedná o rychlý 

zisk. Herní průmysl je velmi konkurenční a těm malým je potřeba pomoct, pokud chceme v regionu 

vybudovat hub herního průmyslu. Za druhé jde o podporu tvorby her, nikoli hraní her jako takové. 

Jako zástupce politické reprezentace zdůraznil, že region nebude podporovat podnikání, které je 

nežádoucí.  

Následně se hlasovalo o zařazení projektu Herní inkubátor do akčního plánu RIS JMK.  

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje zařazení projektu Herní inkubátor do Akční plánu RIS JMK. 

Proti hlasovali Jaroslav Klíma a Jana Musilová. Pro hlasovali všichni ostatní přítomní členové Rady. 

Usnesení bylo přijato. 

 

3. Představení základního konceptu inovační agentury JINAG 

Patrik Reichl, ředitel nově vzniklé agentury JINAG představil dokument zachycující základní 

strategický rámec agentury. Dokument obdrželi členové Rady s předstihem. Po prezentaci 

následovala diskuse.  

Prorektor Pěnčík vznesl otázku k smyslu založení nové inovační agentury. Bude JINAG podporou obcí, 

nebo bude chtít být i realizátorem. Pan Reichl zdůraznil zejména roli podporovatele. Nositeli budou 

hlavně obce. František Kubeš v této věci poznamenal, že témat je hodně a ambice JINAGu široká. 

Myslí si, že agentura by měla v jistém poměru zastupovat obě role – realizátora i podporovatele. 

Dále by podle pana Kubeše bylo užitečné, aby časem JINAG vytvořil "katalog" dobré praxe a podpořil 

tím škálování mezi obcemi v regionu. Jiří Hlavenka objasnil rozdíl mezi agenturou JIC, který je 

dedikován k byznys inovacím a agenturou JINAG, který se zaměřuje na veřejné inovace.    

Jaroslav Klíma vznesl pochybnost nad ambicemi a pravomocemi aktérů na regionální úrovni. Pan 

Reichl odvětil, že řadu témat lze ovlivnit z regionální a lokální úrovně. Edukací starostů a vytvoření 

zázemí pro peer learning se zajistí kontinuita navzdory obměnám vedení obcí.  



 

   
 

   
 

Miroslav Kundrata zdůraznil, že řadě obcí chybí kompetence pro komplexní design chytrých řešení, 

např. jak navrhnout úspornou budovu. David Uhlíř doplnil, že předprojektová příprava investičních 

aktivit je fáze, kdy může JINAG být výrazným přínosem pro obce v efektivním hospodaření s 

finančními prostředky i životním prostředím. 

Petr Střelec zmínil potřebnost rozlišovat legislativní rámec a realizace samotných chytrých řešení. Je 

k tomu potřeba přizvat odborníky a debatovat nejen nad potřeby současnosti, ale i potřeby za 10 a 

více let. Prorektor Pěnčík poukázal na to, že na univerzitách se řada zmíněných témat jako cirkulární 

ekonomika, komunitní energetika aj. řeší a byl by rád, aby vznikla symbióza mezi agenturou JINAG a 

univerzitami. Patrik Reichl toto velmi uvítá. Zmínil, že univerzity budou mezi zřizovateli agentury.  

Diskusi uzavřel Jiří Hlavenka připomenutím, že inovace ve veřejné správě byly zavedeny do RIS JMK 

jako jeden ze strategických oblastí, proto je důležité hledat cesty, jak v této oblasti uspět.  

 

 Usnesení: Rada pro inovace JMK bere na vědomí základní koncept agentury JINAG. 

Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

 

4. Různé  

V různém představil David Uhlíř téma následující Rady pro inovace, kterým jsou strategické projekty 

brněnských univerzit, které májí významy vliv na oborovou profilaci těchto škol. Jednání proběhne v 

prostorách VÚVEL 29.11. 2022.  

5. Neformální networking  

Závěr jednání se nesl v duchu neformálního networkingu v prostorách univerzitního pivovaru.  

 

 

V Brně dne 27. září 2022 

 

 

    

   Ing. Jiří Hlavenka             Ing. Ivo Minařík, MPA 

radní Jihomoravského kraje                                        vedoucí Odboru regionálního rozvoje 

                    Krajského úřadu Jihomoravského kraje 

 

 

 

Dr. David Uhlíř 

manažer RIS JMK 


